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Pozvánka na zasedání 
zastupitelstva města

Zveme občany k účasti na jednání Zastupitelstva města Větřní,
které se bude konat v pondělí dne 10.6.2019 od 18:00 hod. 

Zasedání zastupitelstva se uskuteční v zasedací místnosti 
- v domě čp. 296 ve Školní ulici ve Větřní (nad městskou knihovnou). 

Mgr. Antonín Krák, starosta města

Vážení spoluobčané,
zima nám uplynula jako voda a 

nastává nám dlouho očekávané jaro, 
které nám umožní začít opět inves-
tovat do rozvoje našeho města. Na 
prosincovém jednání zastupitelstva 
města zastupitelé schválili rozpočet, 
který nám umožní realizovat někte-
ré akce, se kterými bych vás velice 
rád seznámil. 

Budeme pokračovat v opravách 
střech a plášťů tzv. Kapliček. Vy-
budujeme a opravíme chodníky na 
našem hřbitově. Zahájíme rekon-

strukci chodníku od JIP směrem k domu s pečovatelskou službou. Velké 
investice půjdou do Základní a mateřské školy ve Větřní, kde se budova 
školy zasíťuje internetem a opraví a dovybaví odborné učebny. Ve vnitř-

ním areálu mateřské školy opravíme chodník. Na krytém bazénu plánu-
jeme výměnu nových kondenzačních kotlů z důvodu snížení nákladů na 
vytápění vnitřního bazénu a přihřívání venkovního bazénu. Rovněž zde 
provedeme opravy stropu a výměnu svítidel. Zároveň intenzivně probí-
hají jednání týkající se odkanalizování horní části Větřní tzv. „Horánku“. 
Přípravu akce zahájíme veřejným projednáním studie řešení s občany 
a vlastníky dotčených pozemků. Rovněž zadáme studii na možnou 
výstavbu chodníku spojujícího „Armabeton“ s bazénem a studii rekon-
strukce „Náměstíčka“ před čp. 15. 

V rámci kultury plánujeme v našem kulturním stánku na koupališti 
pokračovat ve slavnostech našeho města a připravujeme řadu kulturních 
vystoupení pro naše občany od nejmenších až po seniory. K tomuto 
Rada města Větřní nově zřídila kulturní komisi, která bude mít poprvé 
na starosti organizování kulturních akcí v rámci města. K tomu přejeme 
této komisi a také nám návštěvníkům mnoho úspěchů a zdar v její práci.

Mgr. Antonín Krák, starosta města Větřní

Slovo starosty

Může se to zdát někomu trochu nuda, psát o tomto objektu, protože 
navenek se z pohledu vnějšího pozorovatele vůbec nic nezměnilo. Ale 
skutečně jenom na první pohled.

Mezitím, co je objekt dočasně pronajat, probíhají jednání na úrovni 
Jihočeského kraje a vedení města Větřní o případném dalším využití bu-
dovy a jejího nejbližšího okolí. Zástupci odborných orgánů Jihočeského 
krajského úřadu místo navštívili, podrobně se seznámili se stavbou a její-
mi možnostmi, vyhodnotili možnosti jejího využití a připravují podklady 
pro rozhodnutí o odkoupení budovy č. p. 111 do vlastnictví Jihočeského 
kraje a následném využití pro potřeby sociálně zdravotních služeb. O vý-
znamu, který této otázce přikládá vedení Jihočeského kraje, svědčí i fakt, 
že poslední prohlídky se zúčastnila hejtmanka paní Mgr. Ivana Stráská, 
náměstek pro sociální služby pan Mgr. Zdeněk Dvořák a ekonomický 
náměstek pan Mgr. Jaromír Novák.

článek pokračuje na str. 2

Jak dále s budovou bývalého hotelu Golf?
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Zdá se, že v otázce smysluplného využití č. p. 111, se kterou se město 

Větřní trápí již desítky let, zasvitlo světélko na konci tunelu.
Objekt je nadále v majetku města, nájemce nadále budovu užívá 

v souladu s nájemní smlouvou. Snad jen prvotní obavy ze skladby jeho 
obyvatel se po jejich částečné výměně po dohodě s nájemcem vytratily. 
To také vedlo radu města po posouzení situace k tomu, že souhlasila 
s prodloužením nájemní smlouvy o dalších šest měsíců. Důvod je jasný. 
Máme zajištěnu ostrahu, město nemusí platit provozní náklady (teplo 
a elektřinu) a naopak do pokladny plynou peníze z nájemného.

O způsobu užívání a současném stavu objektu se měli zastupitelé 
města možnost přesvědčit na pracovní schůzce přímo na místě. Mohli 
si prohlédnout celou budovu, ověřit si její stav a zeptat se na všechny 
otázky, které je zajímají.

Vedení města Větřní v následujícím období udělá vše pro to, aby bý-
valý hotel Golf opět sloužil lidem a našim občanům přinesl užitek.

Ing. Pavel Štindl, místostarosta

Máme krátce po prvním pololetí a můžeme do jisté míry bilancovat. 
Vrátíme se ještě k loňskému školnímu roku. Jak dopadlo loňské příjí-
mací řízení na střední školy?

Můžeme být spokojeni. Celkem vycházelo 35 žáků, všichni uspěli 
v prvním kole přijímacího řízení, jedna žákyně byla přijata v kole dru-
hém. Dvacet uchazečů bylo přijato na střední školy ukončené maturitní 
zkouškou. Střední školy také dobře hodnotí úroveň jejich přípravy. 

Nedávno navštívila školu inspekce.
Inspektoři zkoumali úroveň přírodovědné gramotnosti jednak hos-

pitacemi v hodinách a také kontrolou zkušebních testů. Sledovali jejich 
kvalitu, oceňovali jejich různorodost, různé typy úloh, tabulky, grafy. 
Zaměřili se též na ověřování výsledků vzdělávání, zda jsou v souladu se 
školním vzdělávacím programem. Velmi dobře hodnotili přípravu labo-
ratorních prací. Vyzdvihli, že učitelé při výuce vycházejí ze zkušeností 
žáků, vedou je k odvozování závěrů, nejen k paměťovému učení. Výborně 
byla hodnocena též práce paní asistentky v 7. třídě. 

Zajímali se o práci na projektech: např. ve fyzice - filtrace vody přes 
pískový filtr, zkoumání jednoduchého stroje na příkladu šlapacího jeřábu 
na rožmberské věži Jakobínce a další.

Ostatně čtenář může odpovědět na otázky z testů:
Určete teplo, které spotřebuje 300g vody na ohřátí o 5°C (c=4200)
Jak zní Ampérovo pravidlo pravé ruky?
Ve kterém řádu savců bys hledal největší živočichy světa?
Jaký je vztah mezi nábojem, kapacitou a napětím u kondenzátoru?
Kladné výsledky školní inspekce nás pochopitelně těší, doporučení 

vnímám jako důležitou zpětnou vazbu od odborníků, kteří mají srovnání 
se stovkami jiných škol. 

Hovoří se o tom, že odchází velká část učitelů. Mohla byste se k tomuto 
tvrzení vyjádřit?

Dochází k přirozené generační obměně. Do důchodu odchází R. Sitta 
(učitel prvního stupně), B. Schwarzová ze školní družiny, která už několik 
let přesluhuje a letos se rozhodla skončit. Na rodičovskou dovolenou 
pak jedna učitelka druhého stupně. Z mateřské školy odchází vedoucí 
učitelka Běla Šinková (již je též v důchodu), tu nahradí Zuzana Bohdalo-
vá. Zároveň se vrací jedna učitelka MŠ a jedna učitelka ZŠ z rodičovské 
dovolené.

Nikdo další svůj odchod neoznámil.
Ráda bych těmto kolegům poděkovala za dobrou dlouholetou práci 

v naší škole. Chci poděkovat i všem ostatním, kteří letos zastupovali 
všechny dlouhodobě nemocné učitele, což bylo pro všechny opravdu 
náročné.

Některá volební seskupení v komunálních volbách měla v programu 
prosadit celoroční provoz mateřské školy a školní družiny.

Tento požadavek se mnou nikdo před volbami nekonzultoval. Chtěla 
bych zdůraznit, že mateřská škola a školní družina jsou vzdělávací insti-
tuce a nejsou tedy určeny k hlídání dětí.

Pedagogičtí pracovníci mají ze zákona nárok na osm týdnů řádné 
dovolené a tu musí čerpat především o hlavních prázdninách. Proto 
provoz na čtyři týdny (tak jako v předchozích letech) přerušujeme, což 
je běžná praxe.

Věřím, že rodiče si rádi užijí čas se svými dětmi o prázdninách, ze-
jména pokud jim to pracovní vytížení běžně neumožňuje.

Ptal se: -zd-

Rozhovor s ředitelkou základní školy 
Mgr. Halkou Jánovou

Oznamujeme majitelům kotlů na tuhá paliva možnost objednání 
palivového dřeva v délkách 2 m a 4 m s dodáním v letošním roce dle 
dohody. Dovoz do 10 km zajišťují sjednaní dopravci převážně traktorem 
s vyvážecím vlekem. Možná je i vlastní doprava odběratele. 

Dodáváme jehličnaté palivo v ceně 550,- Kč za prm (prostorový 
metr) a listnaté palivo směs (bříza, osika, jíva, olše, javor, jasan) za shod-
nou cenu. Listnaté palivo - bříza tříděná v ceně 650,- Kč za prm. 

Ceny jsou uvedeny bez DPH. Palivo je zatíženo DPH ve výši 15 %. 
Dopravu hradí odběratel najatému dopravci dle jeho ceníku. Objednané 
palivo dodáváme dle pořadí objednávek.

Vzhledem k nutnosti co nejrychleji zpracovat polomové dřevo 
a dřevo napadené kůrovcem je předpoklad, že bude většina objednávek 
uspokojena v první polovině letošního roku. 

Při odběru palivového dřeva v množství 20 prm a více je sleva 50 Kč 
na prm. Přesílené oddenky s hnilobou jsou v nabídce za 400,- Kč za prm.

Objednávky a případné dotazy na telefoním čísle 602 496 159 ve 
všední dny v době od 8-16 hodin.

Otakar Paukner, odborný lesní hospodář Města Větřní

Oznámení o objednávce paliva
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Vážení rodiče,
srdečně zveme vás a vaše děti k zápisu do mateřské školy a do základ-

ní školy. V případě nejasností nás neváhejte kontaktovat.

Informace k zápisu do mateřské školy pro školní rok 2019/2020
Zápis do mateřské školy proběhne v pondělí 6.5.2019 od 8.00 do 

15.30 v budově mateřské školy, kancelář vedoucí učitelky paní Běly Šin-
kové, a dále v úterý 7.5.2019 od 9.00 do 15.30. 

S sebou si vezměte rodný list dítěte, vlastní občanský průkaz, vyplněný 
evidenční list vč. potvrzení od dětského lékaře a přihlášku. Evidenční list 
a přihlášku najdete na našich webových stránkách www.zsamsvetrni.cz 
v sekci tiskopisy školy. Pokud nemáte přístup na web, lze tyto tiskopisy 
vyzvednout v 1. třídě mateřské školy od 2. května 2019. 

Informace k zápisu do ZŠ pro školní rok 2019/2020
Termín zápisu do prvních tříd pro školní rok 2019/2020:
pondělí 1. dubna 2019 od 14.00 do 18.00 hodin v budově staré školy

Zápis je určen pro děti: 
•  narozené od 1.9.2012 - 31.8.2013, s odkladem povinné školní do-

cházky ve školním roce 2018/2019 
•  mladší 6 let, v případě, že se narodily v době do 31.12.2013, musí 

mít doporučení pedagogicko-psychologické poradny, v případě, 

že se narodily po 31.12.2013, musí mít doporučení pedagogicko 
psychologické poradny a pediatra

•  u cizinců pas a doklad o povolení k pobytu, 
•  k zařazení dítěte se zdravotním postižením předloží zákonný zá-

stupce také doporučení školského poradenského zařízení.
K zápisu se musí dostavit i ti, kteří měli v minulém roce odklad po-

vinné školní docházky. 
K zápisu je nutno přinést rodný list dítěte a občanský průkaz rodiče.

Počet tříd, kapacita a třídní učitelky
Jsme připraveni otevřít dvě 1. třídy, každou v počtu max. 25 žáků 

s třídními učitelkami v 1.A Mgr. Terezou Vojtíškovou a v 1. B Mgr. Janou 
Blažkovou. O rozdělení do tříd rozhoduje vedení školy. 

Odklad povinné školní docházky 
Není-li dítě tělesně nebo duševně přiměřeně vyspělé, může zákonný 

zástupce dítěte v době zápisu písemně požádat o odklad povinné školní 
docházky, obsahující doporučení pedagogicko psychologické poradny 
a odborného lékaře. 

Žádost o odklad musí být škole předána nejpozději do 30.4.2019.
Formulář je k dispozici na stránkách školy www.zsamsvetrni.cz

Mgr. Halka Jánová, ředitelka školy

Pro výtvarnou soutěž Les a příroda kolem nás, kterou obesílá i naše 
městská knihovna, připravili žáci IV. A pod vedením paní učitelky Terezy 
Vojtíškové dokonce knihu. Téma Les vypráví pojali opravdu originálně.

Hlavním výtvarným prvkem je letokruh. Strom zaznamenává nejen 
náš život a život našich předků, ale můžeme si představit, že je němým 
svědkem různých událostí, které se stávají výtvarným symbolem.

Na stránkách knihy nalezneme v letokruzích odvahu, lásku, samotu, 
strach, zradu. Jedna výtvarná práce nese zajímavý název : Ot mě.

Zvláštní technika připomínající modrotisk umožnila na barevném 
pozadí vytvářet soustředné kruhy a oči diváka vtahuje do centra sdělení.

Zajímavá je i knižní vazba, silně připomíná zvrásněnou kůru starého 
stromu, autorům se jejich dílo velmi povedlo.

Knihu i ostatní výtvarná dílna si můžete až do poloviny dubna pro-
hlédnout v naší knihovně.

-zd-

Zápis do MŠ a ZŠ Větřní

Letokruhy jsou pamětí stromů

Historický kalendář Větřní
Naše škola v rámci oslav české státnosti 

vydala historický kalendář Větřní 
(k nahlédnutí např. před školní jídelnou nebo ve Flopu) 

- proto zvažujeme jeho dotisk. 
Pokud máte zájem si jej za 150 Kč zakoupit, 

můžete se přijít domluvit do školy nebo ho objednat mailem na
 reditelka@zsamsvetrni.cz 
do poloviny dubna 2019.

ZŠ a MŠ Větřní
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Od ledna opět knihovna připravuje kromě nových knih pro návštěv-
níky i kulturní a vzdělávací akce. První letošní přednášku pro nás, stejně 
tak jako vloni, připravila cestovatelka Mgr. Jana Troupová, která nás pro-
vedla zeměmi Střední Ameriky. Společně jsme prošli mexický Chiapas 
a Yucatán, Guatemalu, Belize, Honduras, Salvador, Nikaraguu, Kostariku 
a Panamu. Zážitky této mladé cestovatelky byly doplněny krásnými foto-
grafiemi a videoprojekcí.

Ve středu 30. ledna si přítomní užili velmi zajímavé povídání malíře 
a restaurátora Josefa Paloudy nejen o malbě temperou. Pokračoval tak 
v říjnu započatý cyklus přednášek „Jak naučit Leonarda malovat“. Další 
obdobná přednáška nás čeká na podzim.

O tom, jak vznikala další kniha z produkce Fotoateliéru Seidel, 
Krumlov - město pod věží, nám v pondělí 11. února přišli povyprávět dva 
z jejích autorů Mgr. Mrázková a Ing. Hudičák.

Ing. Daniel Šnejd ve středu 20. února pokračoval v sérii přednášek 
o stavebním vývoji českokrumlovské zámecké rezidence druhou částí, 
ve které jsme se dozvěděli o kompletní přestavbě hradu na zámek v době 
vlády posledních Rožmberků v 16. století.

Jak si pomoci k duševnímu a fyzickému zdraví prostřednictvím 
jednoduchých receptů našich předků nám ve středu 13. března přišel po-
radit psychoterapeut Mgr. Michal Říha. Pro všechny zúčastněné to bylo 
příjemné, v naší knihovně už několikáté, posezení s tímto odborníkem. 

20. března odpoledne se uskutečnila tradiční výtvarná dílna, na které 
pod vedením Mgr. Votřelové vznikala přáníčka technikou quilling.

Tentýž den v podvečer přišla s první částí přednášky Českoslovenští 
legionáři v 1. světové válce historička Mgr. Vladimíra Podaná. 

V nejbližší době se můžete do knihovny těšit na:
V pondělí 25. března se v knihovně uskuteční tradiční jarní jarmark. 

Prodejní výstavu výrobků chráněné dílny Nazaret z Borovan můžete navští-
vit v čase od 10.00 do 18.00 hodin. V nabídce budou keramické výrobky 
- květináče, hrnky, svícny, truhlíky na květiny, misky, talíře, vázy, hodiny 
a různé jarní a velikonoční dekorativní předměty a také výrobky z textilu.

V dubnu nás čekají ještě dvě přednášky: Ve středu 3. dubna si vás do-
volím pozvat na 1. díl nového přednáškového cyklu: Po stopách archeo-
logických památek Českokrumlovska. Archeolog Mgr. Martin Nechvíle 
nám v této první části bude povídat o Boleticích a Zátoni.

V úterý 23. dubna nám o své pouti do Santiaga de Compostela přijde 
vyprávět Mgr. Martina Vachová. Její přednáška CAMINO DE SANTIAGO 
- POUŤ SV. JAKUBA DO SANTIAGA bude doplněna o množství zajíma-
vých fotografií, rad a tipů i pro ty, kteří by měli zájem tuto cestu absolvovat. 

Další přednášky budou pro vás připraveny opět na podzim.

Do knihovny také pravidelně docházejí žáci místní ZŠ a MŠ se svými 
pedagogy. Jsou pro ně nachystány nové knihy a výběr četby korespon-
dující s probíraným učivem. Od ledna tak do knihovny přišly oba páté 
ročníky, pro které bylo připraveno téma „Pověsti“, děti ze dvou oddělení 
školní družiny. S dětmi z prvního oddělení ŠD jsme si prohlíželi a četli 
knížku Velká knižní záhada. Se staršími dětmi jsme porovnávali různé 
atlasy a ukazovali, co a jak v nich mohou najít. V únoru přišly do knihov-
ny děti z MŠ s paní učitelkami Sikutovou a Svobodovou. Společně jsme 
si povídali o probouzející se přírodě. Četli jsme si příběhy a básničky 
o zvířátkách a nakonec i pohádku O černé kočce, ze které se vyklubala 
princezna Kristýnka. Začátkem března přišly do knihovny Žabičky s paní 
učitelkou Zuzanou Bohdalovou. Nejprve jsme společně prošli celou 
knihovnu a pak jsme si prohlíželi knížky pro nejmenší - leporela a četli 
z knížky Dobrodružství pavouka Čendy.

V úterý pravidelně navštěvuje knihovnu školní Klub čtenářů s paní 
učitelkou Vojtíškovou a ve čtvrtek, 1x v měsíci, si chodí půjčovat knihy 
žáci 3. B se svojí třídní učitelkou paní Temiakovou.

Díky těmto návštěvám knihovny v rámci školní výuky se děti 
v knihovně dobře orientují a chodí pak do knihovny i samostatně. Velký 
dík tedy patří pedagogům, kteří děti vedou ke čtenářství, ale i mnohým 
rodičům, kteří jsou pravidelnými návštěvníky knihovny a spolu s nimi 
sem přicházejí i jejich děti, a tak se u nich mnohdy už v předškolním věku 
vytváří vztah k četbě.

Vybíráme z knižních novinek: Ať žijou mikrouti, Čechoslováci 
v Gulagu II., Dietnikum, Epištoly o elitách a lidu, Extáze, Hana Podol-
ská - legenda české módy, Hodinky od Ašera, Jednadevadesátníci, Lidé 
plánují, Bůh se směje, Nejsem stará ponožka, Osadní toulky, Pane Bůh, 
tady Anna, Pražské jaro, Putování městem České Budějovice, Rozerva-
né království, Toulání Šumavou a Pošumavím, Továrna na debilno 2, 
Ascher - Šílený hedvábník, Český tramping, Češi ve wermachtu, Duch 
znojemských katakomb, Jídlo na prvním místě, Krmíme ptáky - ale 
správně, Naší mamce hrabe, Nebezpečné hry, Po stopách českých sklářů, 
Podbrdské ženy, Psí rady pro šťastný život, Rakousko-Uhersko na starých 
pohlednicích, Sloni žijí do sta let, Stojednaletý stařík, který se vrátil, aby 
zachránil svět, Šumavské toulání, Terapie sdílením 2, Tlustá tak akorát, 
a mnoho dalších. 

Informace o knihách a to, zda jsou k dispozici, najdete na webových 
stránkách knihovny: www.knihovnavetrni.cz kliknutím na záložku Ka-
talog knihovny. Na stránkách knihovny jsou i sdělení o probíhajících 
a plánovaných akcích a můžete zde nahlédnout i do fotogalerie.

-mk-

Pozvánka do knihovny

Žádost o zapůjčení tiskovin 
a fotografií

Dovoluji se obrátit na naše spoluobčany s prosbou. Snažím se 
připravit publikaci, která by měla a mohla co nejlépe mapovat histo-
rii našeho města. V této souvislosti bych vás všechny chtěl požádat, 
máte-li doma nějakou zajímavou tiskovinu, listinu či fotografii,o 
zapůjčení. Po zkopírování vše v pořádku vrátím. Bude-li materiál 
publikován v knize, lze se dohodnout o event. uvedení nebo neuve-
dení jména majitele materiálu. 

Materiál je možné přinést na moji adresu: Za Kostelem 112 
nebo mne informovat telefonicky na čísle 603 180 552, pro ma-
teriály si klidně přijedu i do bytu a po zkopírování zase přivezu 
v pořádku zpět.

Děkuji za vaši ochotu a trpělivost.
MUDr. Jaroslav Vojtíšek 
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 První světová válka velmi postihla obyvatele našeho města. Nebylo 
rodiny, která by neměla jednoho nebo více mužů na frontě. Ve válce jich 
24 zemřelo. 

K tehdejší obci Větřní patřily osada Němče se 14 domy, Kaliště s 11 
domy, Lužná s 8 domy, Dobrná s 11 domy a samota Metlín s 2 domy.

V roce 1917 se v celé monarchii katastrofálně zhoršilo zásobování. 
17.6. zaútočilo ve Větřní na tovární prodejnu asi 200 žen. Odcizili 38 
bochníků chleba. Dvě osoby byly zatčeny.

Ženy pracovaly v továrně místo mužů povolaných do armády. Další 
pracovní síly představovali ruští zajatci, pro něž byl zbudován hlídaný 
barákový tábor.

Politické poměry v Českém Krumlově silně ovlivnila tzv. Tříkrálová 
deklarace přijatá českými poslanci v Praze 6. ledna 1918. Zdůrazňovala 
právo na sebeurčení národů a požadovala spojení českých zemí se Slo-
venskem. Proti deklaraci vystoupila skupina německých poslanců, která 
požadovala zřízení samostatné země Německé Čechy (Deutschböhmen) 
zahrnující pohraničí, kde Němci měli převahu. To by znamenalo likvidaci 
uznávaných staletých hranic Českého království.

Německá městská rada v Českém Krumlově se 24. dubna 1918 
usnesla, že přáním všech Němců ve městě je setrvat v pevném svazku 
s Rakouskem a Německem. Rakouská vláda v květnu 1918 vyhověla po-
žadavkům Němců a vyhlásila provincii Deutschböhmen .

Koncem října se Rakousko-Uhersko zcela rozpadlo a rakouští po-
slanci 21. října 1918, tedy čtrnáct dnů před bezpodmínečnou kapitulací 
vyhlásili nový Německo-rakouský stát (Deutsch-Österreich). Němečtí 
nacionalisté operovali s představou „uzavřeného území“, přestože v těch-
to oblastech žilo už před válkou velké množství Čechů. Argumentace 
se opírala o sčítání z roku 1910, kdy se však nezjišťovala národnost, 
ale „obcovací řeč“.

Tito poslanci také hned 29. října 1918, den po vyhlášení Českoslo-
venské republiky, proklamovali vytvoření samostatné provincie Německé 
Čechy. Sídlem její vlády se stal Liberec. Potom byla vytvořena provincie 
Sudetenland a nakonec oblast Šumavy, jako samostatná župa Böhmer-
waldgau. Jejím hlavním městem měl být Český Krumlov. Zahrnovala 
části okresu Český Krumlov, České Budějovice a Prachatice. Sahala až 
k Domažlicím.

Byla zformována lidová obrana (Volkswehr), i když nábor do jejích 
jednotek nebyl nijak úspěšný. Po vzniku Československé republiky byla 
přerušena železniční doprava z Českých Budějovic do Českého Krum-
lova a pošta do města byla dovážena autobusem z Lince. Zásobování se 
silně zhoršilo a nebyl ani dostatek chleba.

Na tyto události reagovala česká menšina. V hotelu Růže, tradičním 
místě setkávání Čechů, zvolila okresní národní výbor. Jeho předsedy byli 
významné osobnosti MUDr. Jos. Kulich, JUDr. J. Šmirous, a sládek Jan 
Žák. Místopředsedou byl zvolen učitel R. Mařík. Ze známějších osobnos-
tí byli členy výboru holič J. Činátl, účetní M. Bicek, A. Cipín, archivář 
H. Gross a mlynář J. Mrázek. Národní výbor jednal se zastupitelstvem, 
ale nerozpustil městskou radu, jako jinde v Čechách.

Po jednání Němci přistoupili na to, aby se na radnici jednalo s Čechy 
česky. Poskytli dvě místnosti v německé škole pro potřeby české školy a 

podpořili žádost o zřízení české měšťanské školy, protože krumlovští Češi 
museli posílat své děti do měšťanské školy v Křemži.

Po vyhlášení Rakouské republiky 12. listopadu 1918 poslali Rakušané 
své pověřence, aby přebrali moc v českém pohraničí. Proto 16. listopadu 
1918 přijeli do Českého Krumlova zástupci linecké zemské vlády (vláda 
Horních Rakous), aby ve městě přebrali moc. Řada úředníků složit slib 
odmítla, např. předseda okresního soudu. Na poště přísahali věrnost 
linecké vládě všichni zaměstnanci, kromě listonoše Tibitanzla, který byl 
ihned ze služby propuštěn. Po několika dnech však okresní hejtman, 
komisař a další úředníci slib odvolali.

Pro československou vládu, která v té době jednala na mírové konfe-
renci v Paříži bylo toto iredentistické hnutí velmi nebezpečné, protože se 
snažila představit Československo jako zemi klidu a stability

Proto bylo na přelomu října a listopadu 1918 posláno do pohraničí 
vojsko. Rozkaz k obsazení Českého Krumlova přišel 28.11.1918. Město 
obsadily tři setniny, jedna byla určena pro Větřní. Vojáci obsadili poštu, 
hejtmanství radnici a četnické stanice.

Zvláštní podívaná se naskytla na náměstí. Vojáci vedli do budovy 
pošty plačící ženu. Byla to telegrafistka Bicanová z Českých Budějovic, 
která měla obstarávat službu u telefonu a telegrafu. Strašně se bála.

Stejného dne obsadili vojáci Spirovu papírnu ve Větřní, kde pak 
byla velice brzy obnovena výrobna v plném, rozsahu. 2. prosince byly 
vylepeny plakáty, kdy vedení města oznamovalo, že jeho obsazení bylo 
provedeno pro udržení pořádku, zaručení chodu úřadů a železniční do-
pravy. Německá národní rada vybídla občany, aby zachovávali pořádek 
a uposlechli příkazů místního posádkového velitelství.

Proti příchodu vojska protestovala městská rada. V té době byla 
v Rakousku vedena rozsáhlá kampaň za jeho připojení k Německu včetně 
pohraničních území Čech. Koncem ledna 1919 řada šumavských obcí, 
mezi nimi i Český Krumlov zaslala mírové konferenci v Paříži memo-
randum, v němž se psalo: „Případné rozhodnutí mírové konference ve 
prospěch Československého státu museli bychom považovat za těžký 
útok na Němce šumavské župy …“

Definitivní uklidnění nastalo, když byla 28.6.1919 podepsána mírová 
smlouva s Německem a 9.10.1919 mírová smlouva s Rakouskem. Oba 
státy uznaly hranice Československa. Po prvních volbách 15.6.1919 zís-
kali v českokrumlovském šestatřicetičlenném zastupitelstvu Češi devět 
mandátů. Podle sčítání v roce 1921 žilo ve městě 5894 obyvatel německé 
národnosti a 2034 Čechů.

Ve Větřní bylo v těchto volbách zvoleno sedmnáctičlenné zastupitel-
stvo. Ženy měly poprvé v historii aktivní volební právo, a tak jako jediná 
žena byla do zastupitelstva zvolena slečna Anna Hluchá, Pečkovský 
Mlýn 55.

Obecní radu tvořili starosta Jan Klissenbauer (hostinský z Větřní 
č. 13), T. Zeiner (Pečkovský Mlýn, 67), B. Koubek (Pečkovský Mlýn), 
H. Wagner (Větřní 76) a Ing. Hans Spiro. V roce 1920 vedle německé 
obecné školy byla v prostorách závodního kasina zřízena česká obecná 
škola. V srpnu roku 1919 byla v obci zřízena četnická stanice. Nové za-
stupitelstvo muselo řešit zásadní požadavek města Český Krumlova, aby 
osada Pečkovský Mlýn byla připojena k městu. Spor trval téměř deset let 
a skončil dohodou, že papírna bude městu platit část daní.

Starosta se velmi zasloužil o vybudování nové německé obecné školy. 
Nová budova s ústředním topením, splachovacími záchody a moderní 
tělocvičnou byla otevřena v roce 1928. V kronikářských záznamech chybí 
jakákoli zmínka že Československo slavilo desáté výročí své existence.

Od počátku zastupitelstvo řešilo pořádek v obci. Už se asi nedozvíme, 
co provedl F. Wagner z Kaliště č. 4, když byl z obce Větřní vyhostěn pro 
nemravný život. 

Politické a hospodářské poměry se ve dvacátých letech uklidnily a 
obec se začala úspěšně rozvíjet.

-zd-

Vznik Československé republiky a první roky 
její existence ve Větřní a v Českém Krumlově

Výzva pro bývalé žáky 
zdejší školy

Prosíme o zapůjčení školních fotek k naskenování.
Kopie budou použity na výstavu k 60. výročí školy.

ZŠ a MŠ Větřní
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Věříme, že 3. masopustní rej je důkazem, že pořádání těchto rejů 
je v našem městě již pevnou tradicí. Počátek března (2.3.2019) nám 
dokázal, že stabilita počasí není to pravé, na co je možné se spolehnout. 
Přesto jsme v 10.00 požádali starostu města pana Mgr. Antonína Kráka 
o povolení pořádání masopustního průvodu. Po 
obdrženém povolení vyrazil průvod směrem Němče. 
V průvodu bylo poměrně dost masek i doprovodu, 
všichni celou trasu zvládli bez zjevné újmy na zdraví. 
Velké poděkování patří nejenom těmto účastníkům, 
ale i těm, kteří nás vítali u svých domovů s občerstve-
ním. Celou cestu nás již tradičně provázeli hudbou 
muzikanti Dudácké muziky spolu s panem Ing. 
Karlem Tomšovským jako harmonikářem. Dětský rej 
proběhl v tělocvičně školy pod vedením paní Micha-
ely Gelnarové a za podpory paní Mgr. Halky Jánové, 
ředitelky školy. Konečný rej proběhl v restauraci 
Slavie při hudbě kapely Inverze.

Naše poděkování patří však úplně všem účastní-
kům, bez nichž by naše snaha byla zbytečná. Organi-
zátoři také děkují za podporu zejména Městu Větřní, 

všem sponzorům a také těm, kteří se již od prosince minulého roku 
scházeli, aby se tento rej mohl uskutečnit.

Za realizační tým reje děkují manželé Kozákovi

Masopustní rej 2019 Větřní

Mezinárodní den žen je pro náš klub dnem, 
kdy si navzdory některým škarohlídům, dokážeme 
posedět a podarovat se kytičkou, která nás ženy 
vždy dokáže potěšit. I tentokrát mezi nás do klubu 
přišli Mgr. Antonín Krák a Ing. Pavel Štindl s tím, 
aby našim ženám předali nádhernou kytičku a po-
přáli k tomuto svátku přítomným ženám. Za klub 
se k tomuto přání - tentokrát bez přednesu básniček 
- připojil Václav Kozák a předal každé ženě růži. Za 
příjemné posezení s představiteli města, kteří si vždy 
našli chvíli pro nás ženy, upřímně děkujeme. Rovněž 
za zodpovězené dotazy a nástin příštích událostí v 
našem městě.

Jiřina Kozáková

Dne 22.1.2019 jsme měli v Klubu seniorů bese-
du na téma kompenzační pomůcky a tísňová péče 
pro seniory. S touto problematikou nás seznámila 
ředitelka sociální služby SOVY z Českého Krumlova 
paní Mgr. Iva Ambrusová a sociální pracovnice a 
koordinátorka tísňové a odlehčovací služby téhož 
zařízení paní Mgr. Eva Bredová. Bylo nám podrobně 
vysvětleno poslání a způsob využití „odlehčovací 
služby“ včetně cen za jednotlivé úkony. Paní Mgr. 
Eva Bredová ukázala přítomným princip tísňového 
volání a upozornila, že služba pro zapojené klienty je 
funkční po celých 24 hod. denně. Některé informační 
letáky a kontakty je možné získat i v Klubu seniorů.

Klub seniorů

MDŽ

Beseda kompenzační pomůcky a tísňová péče
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V 11. ročníku míčového sedmiboje dvojic v sobotu 23.2.2019 zvítězi-
la dvojice nazvaná 126 Miroslav Soukup, Petr Hastík s velkým náskokem 
před duem Arsenal - Pavel Hruška, Jiří Šimeček. Až třetí skončili loňští 
vítězové, Honza Křížek a Jakub Dušek. Hvězdou turnaje byl zvolen Mi-
roslav Soukup. Jednou z disciplín sedmiboje je i hod na basketbalový 
koš, letos skončil fiaskem - ze 60 možných košů bylo jen 8 úspěšných. 
Už se těšíme na další ročník turnaje v roce 2020 a věříme, že bude tento 
„rekord“ překonán.

-bš-

11. ročník míčového 
sedmiboje dvojic

Vážení spoluobčané,
dovolte, abychom vás opět poinformovali o činností Sboru dobro-

volných hasičů Větřní, zejména pak o činnosti zásahové jednotky SDH 
Větřní (JSDHO Větřní), kterou zřizuje obec a která zajišťuje požární 
ochranu na výzvu krajského operačního střediska dle plánu plošného 
pokrytí i mimo správní území Větřní.  

Zásahová jednotka SDHO Větřní je tvořena členy Sdružení dobro-
volných hasičů Větřní, kteří nejsou profesionály a mají svá zaměstnání. 
K zásahu mohou vyjet pouze za předpokladu, že jsou k dispozici alespoň 
dva. Výjimkou v zásahové jednotce je pan Jungwirth, který je členem 
JSDHO Větřní jako profesionál (HZS Český Krumlov).

V letošním roce jsme vyjeli již k 6 zásahům.
V loňském roce bylo jednotce vyhlášeno 14 zásahů. Jednalo se o osm 

požárů, v šesti případech se jednalo o technickou pomoc. Poděkování 
patří všem, zejména pak Petrovi Beránkovi, Františku Beránkovi starší-
mu i mladšímu, Petru Hečkovi a Kamilu Kaliankovi.

Členové JSDHO Větřní se starají také o svěřenou techniku. Kromě 
dvou zásahových vozidel (Tatra 815 a Fiat Ducato) má JSDHO Větřní 
k dispozici dvě plovoucí čerpadla, dvě elektrocentrály, motorovou pilu, 
odsávač kouře a vysoušeče vody. Připravenost techniky je pravidelně 
prověřována na námětových cvičeních. 

Členové SDH Větřní se účastní také kulturního a společenského dění 
ve městě. Posledními akcemi loňského roku byla spoluúčast na programu 
pro děti u příležitosti Mikuláše, slavnostní předání Betlémského světla do 
kostela svatého Jana Nepomuckého ve Větřní. 

Předání Betlémského světla proběhlo jako již tradičně ve spolupráci 
s městem Větřní, které při této příležitosti uspořádalo v kostele vánoční 
koncert a připravilo svíčky pro všechny, kteří neměli připraveny své vlast-
ní, aby si mohli Betlémské světlo odnést do svých domovů. 

Nádhernou atmosféru umocnila vánoční výzdoba prostranství před 
kostelem i samotného kostela, stánek s cukrovím a vánočním punčem, v 
neposlední řadě také krásné zimní počasí s poletujícími vločkami sněhu. 

Za spolupráci bychom rádi poděkovali vedení města Větřní, Tech-
nickým službám ve Větřní, paní Kateřině Šustrové a našim rodinným 
příslušníkům, kteří se na přípravě a uskutečnění akce podíleli.

V letošním roce, stejně jako v minulých letech, jsme se zúčastnili ma-
sopustního průvodu, plánujeme účast na dětském dni, kde předvedeme 
hasičskou techniku a jsme připraveni pomoci také se zabezpečením bez-
pečnosti při sportovních a kulturních akcí pořádaných městem Větřní, 
případně zdejšími spolky.

Již tradiční akcí, kterou každoročně pořádáme, je také Hasičská zába-
va v restauraci Slavie. Letos se uskutečnila 16. března a k poslechu i tanci 
nám zahrála, stejně jako vloni, hudební skupina „Amarock“ z Borovan. 

K plánování, přípravě a vyhodnocení veškeré naší činnosti se schází-
me v hasičské klubovně v areálu sběrného dvora pravidelně, vždy první 
pondělí v měsíci v 16.30 hodin. Případní zájemci o členství v našem 
sboru jsou srdečně zváni.

K naší činnosti patří také pravidelná setkávání s ostatními SDH okrs-
ku Český Krumlov. 

Za SDH Větřní 
František Beránek st. - starosta SDH Větřní

Z činnosti SDH Větřní
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Pro naše spoluobčany pořádá město ve spolupráci s Klubem seniorů 
každý rok dvě výstavy. Letos byla Jarní a velikonoční výstava pořádána 
na konci března a na letošní Zimní a vánoční výstavu připadl termín 
27.-29. listopadu. Příprava výstavy se nemohla obejít bez mohutného 
pečení perníčků, které byly použity i pro další akce pořádané Klubem 
seniorů a Městem Větřní. Sběr výrobků a příprava výstavy proběhla 
27. listopadu. Následující den, tj. 28. listopadu v 10 hod. zahájil výsta-
vu tajemník městského úřadu Bc. Radomír Sára. 29. listopadu výstava 
skončila a zbytek exponátů byl předán jejich majitelům. V odpoledních 
hodinách nás navštívila skupina žen z ČČK z Vrcova u Borovan, se kte-
rými udržujeme bližší spolupráci. Co ještě k vlastní výstavě dodat? Máme 

radost, že máme v našem městě dostatek šikovných lidí, kteří dokáží 
věci vymyslet a následně zručně a perfektně vyrobit. Máme radost, že se 
postupně dostavuje stále větší počet návštěvníků, zejména těch mladších, 
ať jsou z mateřské školy, ze základní školy nebo z družiny naší ZŠ. Máme 
obavy, zda v dalším období bude stačit pro vystavené exponáty prostor 
stávající zasedací a obřadní síně města. 

Chceme poděkovat městu za podporu této činnosti a všem našim 
aktivním seniorům, kteří vydrželi celou přípravu a 3 dny výstavy od 
shromažďování výrobků až po závěrečný úklid výstavní síně.

Klub seniorů

•  Jarní a Velikonoční výstava v zasedací místnosti Města Větřní
-  pondělí 8.4.2019 od 13.00 do 16.00 hodin příprava výstavy 

s přijímáním exponátů
- úterý 9.4.2019 od 10.00 do 18.00 hodin vlastní výstava
-  středa 10.4.2019 od 10.00 do 17.00 hodin výstava, 

od 17.00 do 18.00 hodin výdej exponátů

•  Sobota 27.4.2019 od 14.00 hodin restaurace Slavie heligonky 
a harmoniky

•  Dubnový termín besedy s Milanem Soukupem (Čiklesem) 
bude upřesněn a oznámen místním rozhlasem.

•  Čtvrtek 16.5.2019 od 14.00 hodin restaurace Slavie 
setkání ke Dni matek

• Červen jarní zájezd pro seniory

Předsedkyně Klubu seniorů Jiřina Kozáková

Zimní a vánoční výstava

Připravované akce pro veřejnost

Inzerce
•  Koupím známky, obrazy, mince, šavle a vojenské předměty, 

rádia, hodiny, nábytek, porcelán, knihy a jiné staré věci. Jed-
notlivě, sbírku nebo pozůstalost. 

tel.: 722 777 672
__________________________________________________

•  Koupím starší motocykl Babeta, Jawa, Zetku, Simson, Pionýr, 
Stadion. 

tel.: 721707587


